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Protokół Nr LV/2023 
LV sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 29 czerwca 2023 r. 
BR.0002.7.2023 
LV Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady 
Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. Powitała radnych oraz gości.    
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Klauzula informacyjna: obrady są transmitowane, a po zakończeniu sesji nagranie obrad jest 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej. Klauzula informacyjna o przetwarzaniu 

danych osobowych wywieszona jest na drzwiach wejściowych do sali obrad. 

 

Radni oraz wszyscy obecni na sali uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego byłego radnego 
czterech kadencji Władysława Króla. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad. Poinformowała, 
że w przewidzianym statutowo terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu LIV sesji Rady 
Powiatu w Giżycku z dnia 25 maja 2023 r. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr LIV/2023. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

Protokół LIV sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 25 maja 2023 r. został przyjęty. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Wniosków i uwag nie zgłoszono.  

 
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad LV sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu LIV sesji z dnia 25 maja 2023 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Złożenie ślubowania przez radną. 
5. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 

a) Pismo w sprawie corocznego pogłębiania rowów w pasie drogowym. 
8. Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Giżyckiego za rok 2022: 

a) prezentacja raportu, 
b) debata nad przedstawionym raportem. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Giżycku wotum 
zaufania.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022: 
a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

oraz sprawozdania finansowego Powiatu za rok 2022,  
b) dyskusja, 
c) głosowanie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022: 
a) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Giżycku sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za rok 2022,  
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b) przedstawienie Wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu za rok 2022, 

c) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu absolutorium za rok 2022,  

d) dyskusja, 
e) głosowanie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Giżyckim 
na lata 2019 - 2026. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Programu działań profilaktycznych, promowania  
i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 
zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2023. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji Spraw 
Społecznych i Edukacji. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2023.  
19. Sprawy różne. 
20. Zamknięcie sesji.   

 
Ad. 4. Złożenie ślubowania przez radną. 
Radni oraz wszyscy obecni na sali wstali z miejsc.  
Następnie odbyła się ceremonia złożenia ślubowania. Pani Teresa Stielow złożyła ślubowanie  
wypowiadając rotę ślubowania (potwierdzenie złożenia ślubowania stanowi załącznik nr 4 

do protokołu). 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że  Teresa Stielow objęła mandat radnego Rady 
Powiatu w Giżycku,  następnie oświadczyła,  iż na stan 17 radnych od tej chwili w sesji 
uczestniczy 17 radnych.  
 
Ad. 5. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu: 

1. Zajmowali się sprawami, które są przedmiotem dzisiejszych obrad. 
2. Podjęli uchwałę o odwołaniu ze stanowiska Dyrektora I LO w Giżycku w związku 

ze złożeniem rezygnacji z końcem sierpnia 2023 r. 
3. Ogłosili konkurs na stanowiska Dyrektora I LO w Giżycku. W pierwszym terminie nie 

doszło do rozstrzygnięcia. Będą ogłaszali drugi konkurs.    
4. Podjęli uchwałę o przystąpieniu Powiatu Giżyckiego do projektu „Ekopracownia – 

zielone serce szkoły”. Do projektu przystąpiły dwie szkoły: I LO i ZSKŚiA. 
5. W toku są prace związane z realizacją projektu drogowego pn. „Remont 

strategicznych dróg powiatowych Powiatu Giżyckiego w podziale na 5 części 
o łącznej długości 18,2 km. Obecnie realizowany jest odcinek drogi między Żywkami 
Małym a Lipowem.  

6. Uczestniczyli w Inauguracji Mazurskiej Pętli Rowerowej. Projekt realizowany 
w ramach Stowarzyszenia Wielkie Jeziora Mazurskie. Zarząd Stowarzyszenia podjął 
inicjatywę o inauguracji pętli, chociaż prace cały czas się toczą. Jeszcze wiele 
odcinków wymaga oznakowania i dokończenia. Nie są również zakończone w pełni 
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wieże widokowe, czy  MOR-y, czyli miejsca obsługi rowerzystów, które są 
nieodłącznym elementem pętli. 

7. Dzisiaj kończy się kwalifikacja wojskowa. Jest to zadanie rządowe, które wykonujemy 
na podstawie umowy z wojewodą. W tym roku kwalifikacja prowadzona była pod 
rządami nowej ustawy, która również utworzyła nową instytucję, z którą 
współpracujemy przy kwalifikacji. Dotychczasową Wojskową Komisję Uzupełnień 
zastąpiło Wojskowe Centrum Rekrutacji. 

8. Mieliśmy przyjemność i okazję gościć starostów z całego województwa. Odbył się 
cykliczny konwent, który odbywa się w różnych częściach województwa. Tym razem 
byliśmy gospodarzami. W konwencie wziął udział Wojewoda Artur Chojecki, 
Wicemarszałek Województwa Warmińsko-Mazurskiego Marcin Kuchciński, Szef 
Ośrodka Zamiejscowego Centralnego Wojskowego Centrum Rekrutacji w Olsztynie 
płk Artur Lichończak oraz Dyrektor Parku Naukowo-Technicznego w Ełku Agnieszka 
Pietrowicz. Wojewoda przedstawił sprawy związane ze zmianą budżetu państwa 
i stosownymi zmianami, które są ukierunkowane na dofinansowanie samorządów. 
Nie padły jakieś konkretne daty, ale jeden z elementów informacji dotyczył kolejnych 
naborów, które są uruchamiane w ramach Programu Funduszu Dróg Samorządowych 
oraz o ogłoszeniu naboru w ramach Polskiego Ładu ukierunkowanego na obszary 
popegierowskie. Tutaj powiaty mogą składać dwa projekty, do których będą się 
przygotowywać.  

9. Odbył się X Powiatowy Dzień Talentu, zorganizowany przez PORE w porozumieniu 
z Giżyckim Centrum Kultury, gdzie cała impreza się odbywała. Zamierzeniem Dnia 
Talentu jest promowanie idei talentu, aktywizacja uczniów i wspieranie rozwoju 
indywidualnych uzdolnień, wyłonienie i umożliwienie prezentacji scenicznych 
młodych talentów z powiatu giżyckiego, popularyzacja i prezentacja dorobku 
artystycznego uczniów szkół i placówek oświatowych powiatu giżyckiego, 
motywowanie uczniów do rozwiązywania zainteresowań, pasji i uzdolnień, wspieranie 
placówek oświatowych w pracy z uczniem zdolnym. Jak zawsze frekwencja dopisała, 
wydarzenie zebrało około setki uczniów. 

10. Po raz drugi odbyły się Mazurskie Igrzyska Wspinaczkowe dla Osób 
Niepełnosprawnych organizowane przez Wspinaczkowy Klub Sportowy „Piżmakowe 
Wiewióry”. Wzięli w nich udział uczniowie Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego, ale także uczestnicy Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Giżycku.  W organizacji pomagali harcerze i młodzież z giżyńskich szkół. Impreza 
udana, budzi duże zainteresowanie. 

11. Siatkarki II LO w Giżyńsku sprawiły niespodziankę zajmując drugie miejsce w finale 
mistrzostw województwa warmińsko-mazurskiego w siatkówce plażowej. 
Gratulujemy. 

12. W Rynie odbyły się XVIII Mistrzostwa Warmii i Mazur w Ratownictwie Medycznym. 
Ekipy były z całej Polski. Organizatorem mistrzostw i gospodarzem był Szpital 
Powiatowy im. Jana Pawła II w Bartoszycach, Związek Pracodawców Ratownictwa 
Medycznego i Centrum Edukacji Ratownictwa Medycznego Szpital Bartoszyce. 
Patronat sprawował Wojewoda i Starosta Bartoszycki. Jako Starosta uczestniczył 
w imprezie i wykorzystał ją, żeby po raz kolejny próbować przekonywać 
do konieczności uruchomienia karetki stacjonarnej w Rynie, która tam jest niezbędna. 
Już od wielu lat starają się podkreślać konieczność uruchomienia karetki. Impreza być 
może przyczyni się do tego, że nastąpi przyśpieszenie w tym zakresie. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
D. Tarara odniosła się do X Powiatowego Dnia Talentu stwierdzając, że dzieci było dużo, 
utalentowanych niezmiernie. Wszyscy obecni byli pod wrażeniem. Była zachwycona dziećmi 
i zażenowana tym, co tam się działo pod względem organizacji. Pod względem technicznym 
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niewykorzystany potencjał obiektu. Pod względem prowadzenia, pod względem 
zaopiekowania nad uczestnikami, opiekunami warto temat przemyśleć na przyszłość. Dzieci 
przychodziły ze szkoły pod opieką szkolnych opiekunów, którzy musieli wracać 
do placówek, czyli te dzieci pozostawały pod opieką rodziców. Dużo ludzi wyszło, ponieważ 
musieli wracać do swoich zajęć. Na koniec została ich garstka. To jest oznaka braku szacunku 
do tych, którzy się przygotowywali do występu. 
Starosta powiedział, że przekaże uwagi organizatorom.  
J. Karpiński przedstawił dwie sprawy: już miesiąc temu pytał o drogę Knis-granica powiatu 
i dostał odpowiedź, że jest to remont, ale tam, poza częściowym zagospodarowaniem 
poboczny, nic się nie dzieje. Zapytał, czy wykonawca zszedł, czy są inne przyczyny. Druga 
sprawa dotyczy przejazdu kolejowego w Wilkasach, gdzie od jakiegoś czasu jest tablica 
„uszkodzona sygnalizacja”. To powoduje po pierwsze zaburzenie płynności ruchu 
drogowego, po drugie nie wszyscy się zatrzymują i jest niebezpieczeństwo kolizji. Jeśli jest 
to usterka, to powinna być usunięta. Jeśli jest to związane z przebudową linii kolejowej, 
to niech napiszą wprost, że będzie usunięta z chwilą dokonania całkowitej przebudowy. 
Zwrócił się do Zarządu Powiatu, żeby za pośrednictwem Generalnej Dyrekcji Dróg 
w Giżycku zainterweniować w tej sprawie, bo wszystkim powinno na tym zależeć, żeby 
upłynnić ruch na drodze 59. 
J. Łożyński powiedział, że był obecny na konkursie związanym z talentami młodzieży. 
Na wspólnych spotkaniach, na komisjach omawiają problemy młodzieży, bo te problemy 
rzeczywiście są, natomiast tu widział obraz wręcz przeciwny. Tak bogata ilość talentów, 
tak szerokie spektrum, że jego serce mocno wzrosło, za co dziękuje, bo jednak jest jeszcze 
siła w młodzieży i jest o co dbać i nad czym pracować. Drugie zagadnienie dotyczy mostu 
obrotowego. Na wczorajszej komisji pojawiła się informacja o poważnej awarii mostu 
obrotowego. Zwrócił się do Starosty o naświetlenie przyszłej perspektywy, co będzie się dalej 
z mostem działo. 
Starosta powiedział, że ich zdaniem najbardziej prawdopodobną przyczyną awarii mostu 
są roboty, które toczyły się na Kanale Łuczańskim. W tej chwili są na etapie zlecenia 
ekspertyzy, która pokaże szkody, przyczyny tych szkód, ale też ustali sposób naprawy. 
Mówiąc w skrócie nastąpiło obsunięcie przyczółku mostu i tym samym zablokowanie przęsła 
obrotowego, które w tej chwili praktycznie nie może się otworzyć dla ruchu wodnego. 
Zostało w pozycji umożliwiającej ruch lądowy. Ekspertyza pokaże, w którą stronę będą szli 
i kto jest być może winien. Odbyło się na ten temat spotkanie, na które był zaproszony 
konserwator zabytków oraz brały w nim udział wszystkie instytucje, które są tym 
zainteresowane. Po otrzymaniu ekspertyzy podzieli się efektami, bo wtedy będą mogli 
powiedzieć, co można zrobić. Sytuacja jest trudna, bo most nie może być otwarty dla ruchu 
wodnego. O tym wydarzeniu również poinformował wojewodę jako o pewnym zdarzeniu 
kryzysowym, bo jednak most spełnia bardzo dużą rolę komunikacyjną. Wojewoda 
zadeklarował ewentualną pomoc przy naprawie mostu, ale najpierw muszą znać konkrety.  
Dyrektor ZDP dodał, że dziś podpisał umowę z firmą z Gdańska. Jest to specjalistyczna 
firma, która w okresie 30 dni ma wykonać ekspertyzę.   
W. Strażewicz zapytał o koszt ekspertyzy. 
Dyrektor ZDP odpowiedział, że ok. 38 tys. zł. 
Wicestarosta przyznał rację radnej D. Tarara, że było ogromne zainteresowanie Powiatowym 
Dniem Talentu. Był na uroczystości i rzeczywiście te pięć godzin i ten ogrom zainteresowania 
spowodował pewne trudności. Uważa, że trzeba zmienić formułę na dwudniową, żeby 
to rozłożyć i wtedy będzie bardziej konkretne. 
D. Tarara dodała, że chodzi też o nieprzygotowanie techniczne i jest to temat do poruszenia.  
M. Nowakowski powiedział, że z jednej strony Giżycka jest przejazd kolejowy w Wilkasach,  
z drugiej strony w Bystrym. Pociągi i składy w tej chwili jeżdżą tam ekstremalnie rzadko i się 
nie zatrzymują, natomiast mieszkańcy za każdym razem muszą się zatrzymać, a będzie 
to jeszcze trwało z dwa lata.  
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Innych pytań i uwag do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
M. Nowakowski zapytał, co z salą gimnastyczną, czy jest już skończona.  
Dyrektor ZDP udzielił odpowiedzi odnośnie drogi Knis: mamy pięć zadań jako odrębne, 
w Żywkach Małych prace są już na ukończeniu, w Gawlikach Wielkich prace też są już 
bardzo wysoko zaawansowane, a na pozostałych drogach zostały drobniejsze prace związane 
z poszerzeniem, utwardzeniem poboczy, poszerzeniem jezdni. Firma nie ma aż takiej 
możliwości technicznej, żeby na wszystkich odcinkach robić naraz, ale wszystko robi zgodnie 
z harmonogramem. Jest czas do listopada.   
Starosta powiedział, że przejazdy kolejowe leżą poza naszymi możliwościami, ale liczy tutaj 
na pomoc Komendanta Policji, który słyszy te uwagi. Porozmawia z przedstawicielem 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, ale w tej części decydują o tym kolejarze, 
którzy są tutaj inwestorami, czyli PKP Linie Kolejowe. Rogatka nie jest uszkodzona, tylko 
jest wyłączona. Spróbują ruszyć temat, chociaż z koleją jest bardzo duża przeprawa, ale nie 
mogą tego zostawić. Zauważają, że tworzące się korki, szczególnie w sezonie, co jest 
uciążliwe. 
Starosta powiedział, że wczoraj radny J. Krysiuk pytał o drzewo w Sołtmanach, które jest 
suche i grozi zawaleniem. Drzewo wyznaczone jest do wycinki, tylko że postępowania trwają 
dzisiaj bardzo długo. Pojawiła się tam kwestia porostów, które są chronione i Regionalna 
Dyrekcja Ochrony Środowiska badała sprawę. Już dzisiaj  wie, że zaraz po sezonie lęgowym 
nastąpi wycinka. 
J. Krysiuk powiedział, że tam cały czas spadają gałęzie, a małe dzieci chodzą. Też ma takie 
sytuacje i robi notatkę, zdjęcia i usuwa drzewa, nawet teraz. 
Starosta zwrócił się do Dyrektora ZDP, żeby to sprawdził, bo jeżeli wiszą tam gałęzie 
to można je usunąć bez zgody. 
Starosta powiedział, że o sali gimnastycznej miał mówić przy Raporcie, bo to była 
inwestycja, która w tamtym roku dominowała w oświacie. Sala jest już odebrana 
i przekazana, natomiast takie uroczyste przekazanie młodzieży nastąpi z nowym rokiem 
szkolnym. 
M. Dolecka zgłosiła problem na drodze do Orłowa od drogi wojewódzkiej do miejscowości 
Łękuk Mały, żeby częściej przycinać krzaki, bo droga jest wąska i jest niebezpiecznie. 
Dyrektor ZDP odpowiedział, że jest okres lęgowy i nie mogą robić po całości tylko na 
łukach, tam gdzie jest ważne dla bezpieczeństwa. Później ten zakres poszerzają.  
J. Łożyński zwrócił się do Komendanta Policji i wszystkich funkcjonariuszy, aby zwrócili 
uwagę na uciążliwe, szczególnie w sezonie letnim, jazdy pojazdów, nie tylko motocykli, ale 
i samochodów, które mają przebudowany układ wydechowy. Jego zdaniem zupełnie celowy, 
aby ten hałas był jak największy. To się nasila w porach nocnych. Jest to  mocno uciążliwe 
dla mieszkańców, szczególnie, że na tych osiedlach mieszka bardzo dużo osób starszych. 
Jego zdaniem, te pojazdy nie posiadają homologacji na taki układ wydechowy.   
Przewodnicząca Rady przedstawiła interpelację radnego J. Łożyńskiego, która wpłynęła 
w okresie międzysesyjnym do Starosty za pośrednictwem Przewodniczącej Rady odnośnie 
sprawozdania finansowego za rok 2022. Dodała, że 26 czerwca została przekazana radnemu 
odpowiedź.  
Interpelacja oraz odpowiedź znajdują się w teczce BR.0003 „Wnioski i interpelacje radnych” 

oraz zostały zamieszczone na stronie BIP.  

 

Innych interpelacji i zapytań nie było.   

 
Ad. 7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
E. Januszkiewicz odniosła się do X Powiatowego Dnia Talentu, który w jej odczuciu jest 
bardzo wartościowym wydarzeniem, pozwalającym na terapię sceniczną dla dzieci 
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ze szczególnymi potrzebami edukacyjnymi, ale również pokazującym talenty typu 
szydełkowanie, które jeszcze funkcjonuje, albo rysunek cyfrowy, który już zaczyna być 
umiejętnością wśród młodych. Podzieliła się wnioskami, które padły ze sceny: z ust dyrektor 
B. Giedziuszewicz usłyszała, że talent to coś trudnego, co przychodzi łatwo i to jest nasz 
skarb, który należy pielęgnować; z ust radnego M. Lemechy usłyszała, że talent jest 
wartością, ale największym talentem jest umiejętność systematycznej pracy nad samym sobą. 
Jeśli odbiorcy tego wydarzenia będą o tym pamiętać, to naprawdę będzie to duża i ogromna 
wartość. Ponadto w dniach 16-17 czerwca miała okazję i przyjemność reprezentować Powiat 
Giżycki podczas obchodów Dni Alytusa na Litwie. Potencjał Alytusa zrobił na niej ogromne 
wrażenie. Alytus mógłby być nauczycielem w organizowaniu imprez, ponieważ 
to wydarzenie plenerowe nad Niemnem to taka mała Eurowizja z tłumaczeniem języka 
migowego, połączenie młodości z doświadczeniem, tradycji z nowoczesnością, ukłon 
w stronę mniejszości. To wszystko w pięknej obudowie, bardzo profesjonalnej. Wśród 
delegacji była delegacja z Opola, była Naczelnik Wydziału Turystyki Współpracy 
Zagranicznej, która zaprasza Samorząd Giżycki do współpracy i zaprasza na Festiwal 
Opolski, za który jest odpowiedzialna. Ostatni wniosek, że 15 lat współpracy Powiatu 
Giżyckiego z Miastem Alytus dało bardzo pozytywne przełożenie, ponieważ na hasło 
„Giżycko” otwierały się uśmiechy, serca, znajomości, przyjaźnie. Bardzo było jej miło 
reprezentować Powiat Giżycki w mieście Alytus. 
B. Kurowicka powiedziała, że miała zaszczyt reprezentować Zarząd Powiatu na zakończeniu 
projektu w II LO „Zrozumieć znane, dostrzec nieznane, jak geografia tłumaczy świat”, 
dofinansowanego ze środków budżetu państwa, realizowanego przy współpracy 
z Uniwersytetem Warszawskim. Młodzież z opiekunami bardzo ładnie to wszystko 
przygotowała. Profesorowie z Uniwersytetu są pod ogromnym wrażeniem dojrzałości 
młodzieży i dojrzałości spojrzenia, jak ta geografia kształtuje nasze środowisko. Zrozumiała 
z całego przekazu, że ta współpraca nie kończy się, bo Uniwersytet zaprasza młodzież 
do siebie na wykłady i chcą tą współpracę kontynuować. 
J. Łożyński powiedział, że wczoraj na komisji podczas dyskusji nad raportem, dyskusji 
o finansach stwierdził, że dochody powiatu oprócz z PIT i CIT pochodzą również z VAT. 
Wicestarosta Sieroński próbował go „naprostować”. Sprawdził i rzeczywiście Wicestarosta 
miał rację. Przeprosił za swój upór, ale tak czasem radny funkcjonuje, nie mając źródeł.  
Przewodnicząca Rady podzieliła się swoimi spostrzeżeniami z udziału w Konwencie 
Starostów. Jest zbudowana współpracą i merytoryką tego rodzaju spotkań. Spotkali się 
starostowie z całego naszego województwa. Jest pod wrażeniem poziomu na jakim 
rozmawiali z przedstawicielami władzy rządowej w województwie, czyli z wojewodą. Uwagi, 
argumenty starostów są naprawdę bardzo wnikliwie i ze zrozumieniem przyjmowane przez 
wojewodę. To forum, w którym jesteśmy obecni ma bardzo duże znaczenie dla 
funkcjonowania powiatu w naszym województwie. Podziękowała za zaproszenie i za 
możliwość udziału w konwencie. Pomysły, wnioski, argumenty, które tam padały świadczą 
o tym, że jest to bardzo ważna organizacja, może bardziej nieformalna, niemniej jednak 
z bardzo ważnym głosem w województwie na temat funkcjonowania i zadań powiatu. 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że została zobligowana, żeby przedstawić radnym 
pismo, które wpłynęło do Rady Powiatu. Dodała, że poinformowała wnioskodawczynię, 
że właśnie dzisiaj to pismo przedstawi, natomiast merytorycznie do uwag, które padły 
w piśmie, odniesie się Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych.  
Przewodnicząca Rady zgodnie z prośbą wnioskodawczyni odczytała pismo w sprawie 
corocznego pogłębiania rowów w pasie drogowym przy ul. Polnej w Kruklankach.  
Pismo znajduje się w ZDP oraz w teczce BR.0004 „Korespondencja Przewodniczącego Rady 

Powiatu”. 

T. Szostkowski powiedział, że na wczorajszej komisji odnośnie raportu padło  
sformułowanie dotyczące innych powiatów, że pojawiają się tam środki, które te powiaty 
pozyskują, czy otrzymują, że może mają lepsze ścieżki, czy lepszą wiedzę. Poprosił 
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o informacje, jakie ewentualnie środki są do pozyskania, czy przykładowe środki, jakie inne 
powiaty mogą dostać, bo jeżeli są takie możliwości to chciałby pomóc. Możliwe, że my nie 
wiemy, nie potrafimy, a jak jest informacja, to wtedy można coś z tym zrobić. Pokazał już, 
że pieniądze potrafi pozyskiwać dla terenu powiatu giżyckiego, więc bardzo możliwe, 
że potrafi jeszcze gdzie indziej pieniądze pozyskać dla wszystkich mieszkańców. 
Przypomina, że zawsze mówił, mówi i będzie mówił, że jesteśmy po pierwsze „tutaje” 
i mamy robić wszystko dla społeczności  lokalnej.  
J. Łożyński poruszył kwestię Biuletynu Informacji Publicznej Powiatu Giżyckiego, cennego 
narzędzie, gdzie praktycznie wszystko jest pod ręką. Cały obraz pracy Rady i Zarządu. Są tam 
wszystkie uchwały, chronologicznie poukładane. Mówi to również w imieniu mieszkańców 
korzystających z BIP przy pomocy wyszukiwarki Google. Wpisuje się w Google szukane 
frazy i otrzymujemy wyniki. Natomiast nasz BIP nie daje takiej możliwości. Wyszukiwarka 
Google nie ma dostępu do BIP. Kiedyś był, teraz nie ma. Jest to zablokowane. Cały katalog 
strony BIP jest niedostępny nie tylko dla Google, ale dla wszystkich wyszukiwarek. Bardzo 
prosi o umożliwienie dla wyszukiwarki Google indeksowania całego katalogu BIP powiatu.  
M. Sieroński powiedział, że na wczorajszej komisji bardziej rozmawiali o dochodach 
bieżących, bo jeżeli chodzi o same inwestycje, to aż takiego dużego problemu nie ma 
z korzystaniem ze środków zewnętrznych. Widzimy to w obecnym raporcie o stanie powiatu 
i w latach poprzednich. Oczywiście są powiaty, które dostają więcej. Nie ma co do tego 
wątpliwości. Natomiast różnica, która boli najbardziej, wynika z bieżących dochodów, 
ale to nie jest kwestia porozmawiania z odpowiednimi osobami, tylko zmiany przeliczników, 
które ustalają podział subwencji ogólnej. 
Innych wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 

 
Ad. 8. Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Giżyckiego za rok 2022: 

a) prezentacja raportu, 
Raport stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Starosta przedstawił raport, który jest podsumowaniem pracy Zarządu Powiatu wykonywanej 
przez wszystkie jednostki powiatowe.   
Wystąpienie zawarte jest w nagraniu obrad, które stanowi integralną część protokołu. 

 
b) debata nad przedstawionym raportem. 

Przewodnicząca Rady otworzyła debatę.   
W debacie kolejno głos zabrali radni: E. Januszkiewicz, J. Łożyński, Starosta 
M. Drzażdżewski, M. Nowakowski, Starosta M. Drzażdżewski, J. Łożyński, M. Nowakowski, 
Starosta M. Drzażdżewski, W. Strażewicz, Wicestarosta M. Sieroński, M. Lemecha, 
E. Januszkiewicz, J. Łożyński, J. Karpiński, W. Strażewicz, Przewodnicząca Rady 
M. Łępicka-Gij.  
Wystąpienia zawarte są w nagraniu obrad, które stanowi integralną część protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zabranie głosu w debacie nad raportem jest 
sformalizowane. Również w tej debacie mogli wziąć udział mieszkańcy. Niemniej jednak 
w odpowiednim terminie powinni zgłosić wniosek z poparciem 250 mieszkańców. Niestety 
nikt z mieszkańców nie zgłosił takiego wniosku. W związku z tym debatowali we własnym 
zakresie.  
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Giżycku wotum 
zaufania.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 12, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” – 4. 

Uchwała Nr LV.321.2023 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Giżycku wotum 
zaufania została podjęta – stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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Protokół głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady pogratulowała i podziękowała za rok 2022. Dodała, że trzyma kciuki, 
w imieniu całej Rady, za sukcesy roku 2023. 
Starosta podziękował za otrzymane wotum zaufania.  
 
Przewodnicząca Rady o godz. 17.09 ogłosiła przerwę. O godz. 17:22 wznowiła obrady. 

Stwierdziła, że na stan 17 radnych na sali obecnych jest 16. 

 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 
2022: 

a) Przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu oraz sprawozdania finansowego Powiatu za rok 2022. 

Dokumenty stanowią załączniki nr 8 i 9 do protokołu. 

Starosta powiedział, że budżet i jego wykonanie jest finansową stroną odzwierciedlającą całą 
pracę, która rzeczowo była przedstawiona w raporcie o stanie powiatu. Uchwalanie budżetu, 
a później również jego wykonanie staje się coraz trudniejsze.  
O godz. 17:25 na salę wrócił rany M. Nowakowski. Od tej pory obradowało 17 radnych. 

Coraz większe problemy mamy z dochodami bieżącymi. Mamy jedno z najniższych 
wskaźników bezrobocia w województwie, ale niekoniecznie przez to mamy premię w postaci 
dochodów w naszym budżecie. Budżet został uchwalony 29 grudnia 2021 r. Dochody 
wynosiły 121.994.522 zł, wydatki natomiast 133.430.889 zł. W trakcie roku dokonywali 
zmian i na koniec 2022 r. dochody wyniosły 129.456.709 zł, wydatki 141.564.037 zł. 
W zeszłym roku takie zjawiska, które w sposób istotny utrudniały wykonanie budżetu, 
to obniżenie dochodów z udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Całe szczęście 
zostało to w dużej mierze pokryte przez jednorazową dotację, która pojawiła się w drugiej 
połowie roku od rządu i to uratowało naszą działalność. Realizowaliśmy wydatki majątkowe 
w postaci inwestycji. Głównie były to inwestycje drogowe. Wykonaliśmy 15 kilometrów 
dróg, chociaż z tych 15 kilometrów część finansowana już była w tym roku. To wszystko 
spowodowało, że udało się wykonać nasze zadania. Natomiast wzrost inflacji, który miał 
miejsce w tamtym roku i rosnąca inflacja w tym roku powoduje, że do naprawy naszych 
finansów może być daleko w takim zakresie, żeby utrzymać w pełni na takim samym 
poziomie naszą działalność. Będzie to bardzo trudne, ponieważ nie możemy naszymi 
dochodami, które nie od nas zależą, tylko od systemu finansowania, nadgonić wzrostu 
kosztów. Uchwalanie budżetu i jego wykonanie wiąże się również z tym, że muszą pilnować 
pewnych wskaźników związanych z wieloletnią prognozą finansową. Z tym, że w okresie 
ubiegłego roku trochę zostały one złagodzone. Więc te wskaźniki może nie odgrywały takiej 
roli, ale jednak wracamy do nich. Sam budżet pozwolił na wykonanie w pełni tego, co sobie 
zakładali, reagowania bardzo szybko na możliwości inwestycyjne, które były proponowane 
przez różne fundusze rządowe. Z jednej strony drogi, ale również realizowali budowę hali 
sportowo-terapeutycznej przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym. To wszystko 
udało się zrealizować. Za przygotowanie materiału, za przygotowanie budżetu, później jego 
wykonanie chciałby serdecznie podziękować pani Skarbnik. To jest ogrom pracy, żeby przy 
tak ograniczonych możliwościach znaleźć takie wyjście, żeby zmieścić się we wskaźnikach, 
ale jeszcze żeby mieć ten efekt w postaci jakiejś wartości dodanej, chociażby związanej 
z inwestycjami, ale też czasami z wydatkami bieżącymi, które bardzo często w oświacie 
są wykonywane.  
 

b) Dyskusja. 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
J. Łożyński stwierdził, że nie wszystko co się liczy jest policzalne, nie wszystko co jest 
policzalne się liczy. I tak te finanse się kształtują. Starosta wspomniał o rozbieżności między 
chęcią wydatkowania a możliwościami. Tutaj sobie w jakiś sposób radzicie. I bardzo dobrze, 
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bo należy wykonywać zadania publiczne, z których mają korzyść mieszkańcy powiatu. 
Natomiast niestety prawa są nieubłagalne. Nie da się realizować zadań publicznych z samego 
długu, albo w ogóle bez pieniędzy. I tutaj dostrzega niepokojącą tendencję wzrostu pasywów, 
czyli wzrostu zadłużenia budżetu w kolejnym roku. Rok 2022 był takim pierwszym rokiem, 
rok 2023 jest konsekwencją, bo każdy rok poprzedni wpływa na rok następny. W finansach 
tak to funkcjonuje, że pomimo zamknięcia budżetu, oddziałuje on na budżet roku następnego. 
Deficyt z wykonania tego budżetu jest 6 milionowy. W dyskusji nad budżetem sygnalizował, 
że nasze dochody na 6,5 miliona zł ze sprzedaży majątku będą trudne do realizacji i zostały 
zrealizowane w 1,7 % i tak ten deficyt wtedy się pokazał na koniec roku. W bilansie 
uwzględniane są jeszcze należności z udzielonej pożyczki dla SPZOZ w 2011, 2012 roku, 
które uważa że są nieściągalne i przedawnione, dlatego że umowa tej pożyczki i jej aneksy 
wygasły w 2020 r. i od tego momentu należało te należności zerować odpisem 
aktualizacyjnym. W ujęciu matematycznym jest zwolennikiem liczenia budżetów w oparciu 
o zbiór liczb rzeczywistych, a nie liczb zespolonych. 
Starosta powiedział, że zadłużenie na koniec grudnia wynosiło 13,753,064 zł, co stanowi 
12,5% dochodów wykonanych. Nie jest to wskaźnik jakiś powalający, ale to nie znaczy, 
że mogą sobie pozwolić na szaleństwo, jeżeli chodzi o dalsze zadłużanie. Bardziej ich 
niepokoi ograniczanie dochodów bieżących, które są najbardziej w tej chwili dla nas istotne. 
Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

c) Głosowanie. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za rok 2022 pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 10, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” – 6. 

Uchwała nr LV.322.2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 
2022 została podjęta – stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady pogratulowała Zarządowi sprawozdania oraz przekazała szczególne 
słowa uznania dla pani Skarbnik. W dzisiejszych czasach prowadzenie budżetu przy 
istniejących okolicznościach wymaga nie lada i umiejętności i wiedzy, ale przede wszystkim 
kreatywności i głowy wielkiej, żeby to wszystko ogarnąć. Są pod wielkim wrażeniem, że tak 
świetnie to się udaje.  
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 

2022. 
a) Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Giżycku 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Giżyckiego za rok 2022.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła Uchwałę Nr RIO.IV-0120-100/2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 kwietnia 2023 r. 
w sprawie wydania pozytywnej opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Giżycku 
sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Powiatu Giżyckiego za 2022 rok – załącznik 

nr 12 do protokołu. 
 

b) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu w Giżycku z tytułu wykonania budżetu 
Powiatu Giżyckiego za rok 2022.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Giżycku w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Giżycku absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 – załącznik nr 13 do protokołu. 
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c) Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Giżycku z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2022.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła Uchwałę RIO.IV-0120-173/2023 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie pozytywnego 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Giżycku w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu w Giżycku za 2022 rok – załącznik nr 14 do protokołu. 
 

d) Dyskusja. 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

e) Głosowanie. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2022 pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 10, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” – 6. 

Uchwała nr LV.323.2023 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 
2022 została podjęta – stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady pogratulowała Staroście i całemu Zarządowi uzyskania absolutorium. 
Podziękowała za rok 2022 i życzyła sukcesu w roku 2023. Dodała, że będą wspierać, 
popierać, aby jak najlepsze efekty były osiągnięte również w roku 2023. 
Starosta podziękował za udzielone absolutorium. 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Giżyckim 
na lata 2019 - 2026. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Ustawa z dnia 9 marca 2023 r. o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie 
oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 21 marca 2023 r. poz. 535) w art. 1 pkt 1 stanowi, że:  
„W ustawie z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz. U. z 2021 r. 

poz. 1249 oraz z 2023 r. poz. 289) wprowadza się następujące zmiany:  

W tytule ustawy ogólne określenie przedmiotu ustawy otrzymuje brzmienie: 

„o przeciwdziałaniu przemocy domowej”. 

W związku z powyższym istnieje konieczność wprowadzenia zmian w Powiatowym 
Programie Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
w Powiecie Giżyckim na lata 2019 - 2026 tj. użyte w programie w różnej liczbie i różnym 
przypadku wyrazy „przemoc w rodzinie” zastępuje się użytymi w odpowiedniej liczbie 
i odpowiednim przypadku wyrazami „przemoc domowa” oraz zmienia się tytułu programu.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji. 
Zapytała, czy są jeszcze pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 
uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – 0, „wstrzymujący się” – 1. 

Uchwała Nr LV.324.2023 w sprawie zmiany Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Giżyckim 
na lata 2019 - 2026 została podjęta – stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
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Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Programu działań profilaktycznych, 
promowania i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci 
w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2023. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Ustawa z dnia 9 marca 2023 r. o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie 
oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 21 marca 2023 r. poz. 535) w art. 1 pkt 1 stanowi, że:  
„W ustawie z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz. U. z 2021 r. 

poz. 1249 oraz z 2023 r. poz. 289) wprowadza się następujące zmiany:  

w tytule ustawy ogólne określenie przedmiotu ustawy otrzymuje brzmienie: 

„o przeciwdziałaniu przemocy domowej”. 

W związku z powyższym istnieje konieczność wprowadzenia zmian w Programie działań 
profilaktycznych, promowania i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych 
w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim 
na rok 2023 tj. użyte w programie w różnej liczbie i różnym przypadku wyrazy „przemoc 
w rodzinie” zastępuje się użytymi w odpowiedniej liczbie i odpowiednim przypadku 
wyrazami „przemoc domowa” oraz zmienia się tytułu programu.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały również był przedmiotem prac 
Komisji. Zapytała, czy są jeszcze pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 
uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – 0, „wstrzymujący się” – 1. 

Uchwała Nr LV.325.2023 w sprawie w sprawie zmiany Programu działań 
profilaktycznych, promowania i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych 
w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie 
Giżyckim na rok 2023 została podjęta – stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 
Ad. 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że w związku z odejściem z Rady pani I. Szostak 
dokonują zmian w składach komisji. Pani T. Stielow wyraziła chęć przystąpienia do pracy 
w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W związku z tym jest propozycja, żeby właśnie takiej 
zmiany dokonać. Zapytała, czy są jeszcze uwagi, inne propozycje w tym zakresie. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr LV.326.2023 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji została podjęta – stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 
Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że pani I. Szostak pełniła w komisji funkcję zastępcy. 
W związku z tym na ten moment na tej funkcji jest wakat i do właściwości Rady należy 
wybór zastępcy przewodniczącego. Poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 
T. Szostkowski zgłosił kandydaturę Teresy Stielow.  
T. Stielow zapytana wyraziła zgodę.  
Innych kandydatur nie zgłoszono.  
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Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr LV.327.2023 w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji została podjęta – stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 
Ad. 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 
Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że Pani I. Szostak była członkiem Komisji Finansów 
i Rozwoju Gospodarczego natomiast Pani T. Stielow zgłosiła swój akces do Komisji Spraw 
Społecznych i Edukacji. W związku z tym projekt uchwały przewiduje wykreślenie ze składu 
pani I. Szostak z racji tego, że nie jest już radną. Zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania, 
wątpliwości.  
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr LV.328.2023 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego została podjęta – stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 
Ad. 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji 
Spraw Społecznych i Edukacji. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z wolą pani T. Stielow dołącza ona 
do Komisji Spraw Społecznych i Edukacji. Zapytała, czy są uwagi i pytania w tym punkcie. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.  

Uchwała Nr LV.329.2023 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru Członków Komisji 
Spraw Społecznych i Edukacji została podjęta – stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 
Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2023.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Dochody/wydatki: 
Rozdz.02001 – dotyczy zabezpieczenia środków na wypłaty ekwiwalentów za przeznaczenie 
gruntów rolnych pod zalesianie. Środki na ten cel przekazuje ARiMR, kwota ekwiwalentu 
ustalana podlega waloryzacji. Plan dochodów i wydatków zwiększa się o kwotę 30.000 zł. 
Rozdz.75495/rozdz.85231 i rozdz.75020 -  dotyczy pomocy udzielanej obywatelom Ukrainy 
w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Środki w kwocie 62.820 zł  
pochodzą z Funduszu Pomocy (dochody – rozdz.75495) i przeznaczone są na zapewnienie 
zakwaterowania i wyżywienia (wydatki – rozdz.85231). Dodatkowo na ten cel przeznacza się 
19.372 zł z dochodów własnych Powiatu (wydatki – przesunięcie z rozdz.75020, § 4530). 
Rozdz.85156 – kwota 6.417 zł wpłynęła na rachunek Powiatu z ZUS jako nadpłata składek 
na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby bezrobotne w latach poprzednich. Ponieważ 
środki na ten cel zostały pierwotnie opłacone z dotacji celowej z budżetu państwa na zadania 
zlecone z zakresu administracji rządowej, podlegają one przekazaniu (zwrotowi) 
do dysponenta – Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. 
Rozdz.85395 – zmiany dotyczą dostosowania planu dochodów i wydatków do umowy 
zawartej na dofinansowanie przez Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
działalności Zakładu Aktywności Zawodowej w Giżycku. Zakładane dofinansowanie 
w kwocie 200.000 zł na wydatki inwestycyjne polegające na modernizacji nawierzchni nie 
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zostanie zrealizowane – zadanie wykonane zostanie przez CKZiU w ramach projektu pn. 
„Modernizacja infrastruktury edukacyjnej placówek oświatowych Powiatu Giżyckiego”. 
Zwiększa się natomiast dofinansowanie zadań bieżących o kwotę 122.500 zł w związku 
z podniesieniem dofinansowania kosztów zatrudnienia pracownika niepełnosprawnego. 
Wobec powyższego nadwyżkę własnych środków Powiatu w kwocie 122.500 zł przeznacza 
się na zwiększenie rezerwy ogólnej (wydatki - rozdz.75818, § 4810) – wymaga to zmiany 
zapisów § 11 w Uchwale Nr XLVIII.300.2022 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 22 grudnia 
2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Giżyckiego na rok 2023     
Rozdz.75814 – zwiększa się plan dochodów na rok 2023  o kwotę 354.500 zł tytułem  
środków finansowych, które Uchwałą Nr XLVIII.298.2022 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 
22 grudnia 2022 r. zostały przeznaczone na wydatki niewygasające z końcem 2022 r. 
W uchwale wskazano m.in. zadania polegające na opracowaniu dokumentacji projektowej 
na przebudowę i/lub rozbudowę odcinków dróg: Sulimy – Kożuchy, Ryn – Stara Rudówka 
oraz Ryn – Ławki w m. Ryn, ul. Kolejowa – ul. Białostocka w Giżycku oraz Jeziorowskie – 
Brożówka.  
Zadania te nie zostały zrealizowane w terminie z uwagi na przedłużające się procedury 
uzyskania decyzji środowiskowych, negatywną opinią Wojewódzkiego Urzędu Ochrony 
Zabytków w Olsztynie - Delegatura w Ełku oraz koniecznością wykonania oceny 
dendrologicznej drzew w pasie drogi.  Z powodu wystąpienia trudności przy realizacji prac 
projektowych na przebudowę  ul. Gdańskiej w Giżycku na odcinku od ul. Kolejowej do 
ul. Białostockiej spowodowanych skomplikowanymi uwarunkowaniami podłoża gruntowego 
oraz brakiem zgody na wycinkę drzew z pasa drogowego niezbędne jest wydłużenie terminu 
realizacji zadania. 
W myśl zapisów art. 263 ust. 7 ustawy o finansach publicznych „środki finansowe 

niewykorzystane w terminie określonym przez organ stanowiący podlegają przekazaniu 

na dochody budżetu jednostki samorządu terytorialnego.” 
W związku z powyższym środki te przeznacza się na wydatki inwestycyjne roku 2023, 
zgodnie z pierwotnym celem (wydatki – rozdz.60014, § 6050). Poszczególne zadania ujęto 
w załączniku Nr 3 do niniejszej uchwały w poz. 9 – 12. 
W dwóch przypadkach dofinansowania udzielą gminy: Ryn w kwocie 59.500 zł (poz.10) oraz 
Kruklanki w kwocie 70.000 zł (poz.12) – łącznie 129.500 zł (dochody – rozdz.60014, 
§ 6300). 
Rozdz.60018/rozdz.60014 – dotyczy zmniejszenia planu dochodów i wydatków o łączną 
kwotę 172.546 zł, wynikającą z zawartych aneksów  do umów o dofinansowanie zadań przez 
Wojewodę Warmińsko – Mazurskiego w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 
Zmiana dofinansowania nastąpiła na skutek zakończenia procedur przetargowych i ustalenia 
nowej wartości zadań: w Kruklinie (poz.3) oraz w Kruklankach (poz.5).  
Wydatki:   
Rozdz.75224 – zmiana formalna – środki na wypłaty, dla osób podlegających obowiązkowi 
kwalifikacji, zwrotu kosztów dojazdu oraz zwrotu utraconych dochodów, winny być 
klasyfikowane w § 3020 a nie w § 3030.  
Rozdz.80115 – dotyczy zabezpieczenia środków na wydatki inwestycyjne  Partnera 
zagranicznego projektu pn. „Sport dla wszystkich” poprzez przesunięcia między paragrafami 
(z planu wydatków bieżących na wydatki inwestycyjne). 
Starosta przedstawił autopoprawkę do projektu uchwały – załącznik nr 29 do protokołu. 
Zmiany dotyczą Mazurskiej Pętli Rowerowej. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy są pytania i uwagi do projektu uchwały wraz 
z autopoprawką. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujący się” – 3.  

Uchwała Nr LV.330.2023 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2023 
została podjęta – stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

 
Ad. 19. Sprawy różne. 
J. Łożyński powiedział, że głosował za zmianą w budżecie, bo te zmiany były korzystne dla 
mieszkańców powiatu. O ile w ogólnym kształcie budżet przedstawia się tak jak się 
przedstawia i od samego początku był przeciw tej formie, ale te zmiany akurat uważa 
za korzystne.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że do Rady Powiatu wpłynął wniosek użytkownika 
rybackiego Jeziora Upałty Małe o wprowadzenie całorocznego zakazu używania jednostek 
pływających o napędzie mechanicznym na wodach akwenu Jeziora Upałty Małe. Tym 
wnioskiem zajmuje się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, która wypracuje właściwe 
stanowisko i przedstawi Radzie w najbliższym czasie. 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnej B. Kurowickiej, która dzisiaj w czasie tak 
długiej sesji wsparła ich słodkościami. Ponadto w imieniu własnym i całej Rady złożyła 
życzenia radnemu Piotrowi Kwiatek, który w dniu dzisiejszym obchodzi imieniny.  
M. Nowakowski powiedział, że odnośnie strefy ciszy na Jeziorze Upałty Małe uważa, 
że właściwie ta strefa powinna zostać rozszerzona na wszystkie małe jeziora w naszym 
powiecie. Do tej pory był przekonany, że na wszystkich zamkniętych akwenach obowiązuje 
strefa ciszy. Natomiast teraz się przekonał, że każdy może robić, co chce. Takie jeżdżenie 
skuterami po malutkich jeziorkach jest po prostu karygodne. Dla ludzi żyjących nad jeziorem 
lub odpoczywających nad jeziorem skuter wodny jest katastrofą. Po drugie bardzo prosi, aby 
policjanci na wodzie zwrócili uwagę na prędkość pływających ludzi na naszym terenie. 
Nie zdają sobie sprawy, że robią tak dużą falę, która zagraża wielu osobom korzystającym 
z wody. Motorówka, czy nawet skuter, w momencie kiedy ludzie wypływają z kanału 
żaglówką i zaczynają stawiać maszt, może doprowadzić do tragedii. I takie się zdarzają. 
Policja powinna zająć się tym, co stanowi dla nas największe zagrożenie, czyli poruszających 
się pełną prędkością na skuterze, co jest nie do zaakceptowania. Bardzo prosi, żeby zwrócić 
na to szczególną uwagę i w ogóle zająć się tematem jezior nie tylko w kategorii skarg 
i wniosków. Rada powinna nad tym popracować, by wszystkie małe jeziora zostały włączone 
w strefę ciszy. 
J. Łożyński zwrócił się do Naczelnika Wydziału Ochrony  Środowiska, żeby określił 
możliwości prawne regulacji zagadnienia, o którym wspomniał radny M. Nowakowski.   
Naczelnik WOŚ stwierdził, że sprawa jest bardziej skomplikowana, niż się wydaje. 
Konstrukcja przepisu, który przywołuje wnioskodawca jest złożona w ten sposób, że w celu 
ochrony terenów przeznaczonych do rekreacji i sportu Rada Powiatu może wprowadzić zakaz 
dla określonych jednostek i w określonym czasie.  
W. Strażewicz wtrącił, że ze względów akustycznych.  
Naczelnik WOŚ wyjaśnił, że ze względów akustycznych tak, tyle że tu jest dualizm 
w orzecznictwie, bo o ile prawo ochrony środowiska stosowaliby wprost do zakładu 
produkcyjnego, to zakład produkcyjny w dzień i w nocy może produkować jakiś poziom 
hałasu i to jest określone w pozwoleniu. Jeżeli jest obszar chroniony akustycznie, 
to rozporządzenie w sprawie norm hałasu mówi o poziomie 45, 50, 55. Natomiast 
ustawodawca w przypadku kompetencji Rady określił to jednym słowem „odpowiednich”. 
To radni będą decydowali, co jest odpowiednim poziomem akustycznym. Jeszcze jedna 
uwaga, będą się odnosić do terenów, które są przeznaczone na sport i rekreację. Natomiast 
jeżeli jezioro otoczone jest uprawami rolnymi wykorzystywane zwyczajowo do kąpieli, 
to będziemy w sprzeczności z ideą ochrony, bo nie będziemy chronić upraw rolnych. 
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Przewodnicząca Rady podziękowała za uwagi. Poprosiła, aby w tej kwestii wstrzymać się 
do komisji, na którą serdecznie, w imieniu przewodniczącego, zaprasza wszystkich 
zainteresowanych. Tym tematem zajmą się na kolejnej sesji i wówczas będzie czas i miejsce, 
żeby po zapoznaniu się szczegółowo z przepisami i stanowiskiem komisji zająć swoje własne 
stanowisko i zdecydować.  
J. Karpiński powiedział, że tereny rolne są jak najbardziej również terenami rekreacyjnymi, 
bo kto mu zabroni iść przez pszenicę wokół jeziora w ramach rekreacji. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w lipcu nie ma planowanej sesji Rady, ale jeżeli 
zdarzy się jakaś ważna rzecz, która bez decyzji Rady nie będzie mogła się zadziać, 
to oczywiście będzie wzywać. Na ten czas życzy odpoczynku, wytchnienia, naładowania 
baterii, bo zapewnia, że od sierpnia będzie mnóstwo pracy i będzie potrzebne zaangażowanie.  
Innych spraw nie zgłoszono.  

 
Ad. 20. Zamknięcie sesji.  
Wobec wyczerpania porządku obrad LV sesji o godz. 18:11 Przewodnicząca Rady zamknęła 
obrady.   
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 
Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Rady Powiatu  
 
Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


